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کاهش معطلی خودرو ها 
سیدمهدی صباغ، شهردار منطقه یک تهران نیز در انتهای این مراسم با بیان اینکه صف انتظار معاینه 
فنی در خیابان دستواره گاهی آنقدر طولانی می شد که تا پل صدر و منطقه 3 هم ادامه پیدا می کرد، 
از ایجاد 3خط معاینه فنی جدید در نقاط مختلف منطقه یک تشکر و ابراز امیدواری کرد که این کار 
باعث کاهش معطلی خودرو ها شود. جالب است بدانید محل برگزاری مراسم افتتاح 8مرکز جدید 
معاینه فنی، فضای خالی زیر یکی از بزرگراه های منطقه یک بود که پیش از این تبدیل به مکانی برای 

تجمع معتادان شده بود.

مکث

حدود 4427هکتار یعنی 7درصد شهر تهران 
دارای بافت فرسوده است؛ بافتی که به دلیل 
ناپایداری در برابــر حوادث غیرمترقبه چون 
سیل، زلزله و... ســبب افزایش تخریب ها و 
آسیب ها می شود. مدیریت شهری در این دوره 
با رویکرد بهبود کیفیت زندگی شهروندان و 
افزایش ایمنی شهر در قالب تحول کالبدی، 
نوسازی بافت های فرســوده را در دستور کار 
قرار داد و اقدامــات خوبی هم صورت گرفت؛ 
به گونه ای که براســاس آخریــن اظهارنظر 

سیدمهدی هدایت، مدیرعامل سازمان نوسازی 
شهر تهران در 3ماه نخست امسال 650پروانه 
نوسازی در بافت های فرسوده صادر شده که در 
15سال گذشته بی سابقه بود و شهرداری تهران 

در این مورد رکوردشکني کرده است.
مدیریت شــهری پس از آغاز به کار برای 
رسیدگی به مشــکلات حوزه مسکن اعم 
از نوسازی بافت های فرســوده و جبران 
کمبود خانه و... قرارگاه مســکن تشکیل 
داد؛ قرارگاهی که مقرر شــد در آن کارها 
به صورت جهادی پیگیری و گام های بزرگی 
در رفع مشکلات شهروندان در این حوزه 
برداشته شــود. در ابتدای امر با پیش بینی 
مشوق های نوسازی، قفل ساخت وساز باز 

شد و ساکنان بافت های فرسوده به تجمیع 
و نوسازی ترغیب شــدند؛ به نحوی که در 
3ماه اول سال گذشــته 170پروانه در این 
بافت ها صادر شده بود و امسال شاهد رشد 
حدود 5برابری در بافت فرسوده هستیم. 
آنطور که مدیرعامل نوسازی شهر تهران به 
همشهری گفته برنامه های مدیریت شهری 
در نوسازی بافت های فرسوده خلاصه نشده 
و در حوزه تولید مسکن، ایجاد شهرک های 
الگو، مســکن اجاره ای و متری و... ورود 
کرده اســت تا بتواند در بازار مسکن ثبات 
ایجاد کند. به گفته سیدمهدی هدایت، این 
اقدامات توسط شهرداری تهران در راستای 
مسئولیت اجتماعی انجام شده و مهم ترین 

مأموریتش تســهیل گیری و فراهم کردن 
برخی از زیرســاخت ها مانند استفاده از 
املاک تحت مالکیتش، تسریع فرایند صدور 
پروانه و... اســت. در واقع مدیریت شهری 
کارهای حوزه مسکن را با مشارکت بخش 
دولتی و خصوصی پیــش می برد و ازاین رو 
اخیرا شاهد توافقات برای ساخت مسکن 
با ارگان های مختلف هستیم که می توان به 
توافق با دانشگاه تهران برای ساخت 7هزار 
واحد مسکونی در اراضی این مرکز آموزشی 
اشــاره کرد. هدایت در ادامه توضیحاتی 
هم درخصوص ورود شــهرداری تهران به 
اجاره داری مسکن، فروش مسکن متری و 

شهرک الگو داده است.

همزمان با شصت و ششــمین پویش امید و افتخار، 
8خط معاینه فنی به خطوط شهر تهران اضافه شد 
و مراســم افتتاح این خطوط جدیــد فرصتی برای 
مسئولان شهری و پلیس راهور بود تا انتقادات خود را  
درباره آلودگی هوا و ارتباط آن با خودرو های فرسوده 
و آلوده کننده بیان کنند. دیروز در ابتدای مراســم، 
شادی مالکی، مدیر عامل ستاد مرکزی معاینه فنی 
خودروهای تهران گفت: وقت دهی اینترنتی و کاهش 
معطلی شهروندان، ایجاد تعمیرگاه اختصاصی بانوان، 
ایجاد خط ویژه بانوان در مرکز نیایش، آموزش های 
محیط  زیستی، ایجاد مرکز تخصصی معاینه فنی و 
تعمیر تاکسی ها، خدمات جانبی مانند کارشناسی 
رنگ و بدنه و ... از برنامه های 2 ســال گذشته است. 
همچنین در اسفند سال گذشته 3مرکز شبانه روزی 
راه اندازی شدند تا کسانی که به دلیل مشغله کاری 
روزانه نمی توانند مراجعه کنند فرصت بیشــتری 

داشته باشند.
او با اشــاره به تبدیل زمین های بلا استفاده و نقاط 
بی دفاع شــهری به واحد های خدمت رسان گفت: 
از سال ۹8 تا بهمن ســال گذشته هیچ گونه توسعه 
زیرساختی در شهر تهران نداشــتیم، اما در بهمن 
گذشــته  2 خط به خطوط معاینه فنی اضافه شد و 
امروز هم 8خط در مناطق 1، 2، 4، 11 به مراکز معاینه 
فنی تهران اضافه می شــوند که تعداد خطوط را به 
15خط می رساند. با این  کار ظرفیت کاری این مراکز 

به 3میلیون خودرو در سال می رسد.

لزوم افزایش تعــداد دوربین ها بــرای رصد 
خودرو های بدون معاینه فنی

در جریان این مراســم، مهدی پیرهــادی، رئیس 
کمیسیون سلامت و محیط  زیســت شورای شهر 
تهــران صحبت های خــود را با انتقــاد از عملکرد 
دستگاه های مسئول برای کاهش آلودگی هوا شروع 

کرد و گفت: در حوزه آلودگی هــوا امیدی به بهبود 
نداریم؛ گرچه شهرداری تمام تلاش خود را می کند. 
سایر دستگاه های متولی در جهت مقابله با آلودگی هوا 
مانند وزارت نیرو، وزارت نفت و صمت باید پیشقدم این 
حوزه باشند؛ درصورتی که اقدامی شکل نمی گیرد 
و بی نتیجه به پایان می رســد. فقط به دلیل افزایش 
آلودگی هرازگاهی جلسات اضطراری تشکیل و شهر 
تعطیل می شود. همین روز ها هم تهران درگیر افزایش 

آلاینده ازن است.
او با تأکید بر اینکه آلودگی هوای تهران موجب 4هزار 
مرگ زودرس می شــود، افزود: بیــش از ۶5درصد 
آلایندگی ها از وسایل نقلیه سواری نشأت می گیرد و 
هرچه معاینه فنی دقیق صورت گیرد، می توان نسبت 

به کاهش این آلاینده ها 
اقــدام کــرد، امــا تعداد 

دوربین هایی که خودرو های 
بدون معاینه فنی را شناسایی کنند، 

محدود است.
پیرهادی گفت: شورای شهر امسال بودجه خوبی در 
زمینه توسعه حمل  و نقل در اختیار شهرداری گذاشته 
است، شهرداری هم قرارداد هایی تنظیم کرده و شورا 
را در جریان گذاشته که شامل مواردی مانند تامین 
اتوبوس می شود، اما باید در آینده اثر این قرارداد ها 

به صورت عملی در شهر دیده شود.
این عضو شــورای شــهر با اشــاره به وظایف دیگر 
 ارگان ها تأکید کرد: وزارت نفــت باید طرح کهاب 

)کاهش تبخیر بنزین در هنگام سوختگیری( را اجرا 
کند، اما به درستی اجرا نشده و کسی هم پیگیر نیست. 
وزارت نیرو هم کاری را که لازم است، انجام نمی دهد. 
این در حالی است که در فصل زمستان کمی دورتر 
از تهران اجازه مازوت سوزی به نیروگاه ها را می دهد. 
4میلیون موتورسیکلت داریم که بخش زیادی از آن 
فرسوده است و با این حال دستگاه هایی در دولت قبل 

باز هم مجوز تولید موتورسیکلت کاربراتوری دادند.
وی با بیان اینکه شهر تهران شــرایط خاصی دارد، 
خاطرنشان کرد: تا زمانی که به فکر اسقاط خودرو و 
موتورسیکلت ها و واردات خودروهای باکیفیت و 
با سوخت هیبریدی نباشیم، وضعیت آلودگی 
هوا ادامه دارد. میزان خسارتی که در حوزه 
سلامت به شهروندان وارد می شود و نسل 
آینده ای که دچار بحران سلامتی می شوند، 

باید مورد توجه قرار گیرد.

تهران را متفاوت ببینید
محمدحسین حمیدی، رئیس پلیس راهنمایی 
و رانندگی تهران بزرگ در جریان این مراسم گفت: 
آلودگی هوای تهران ســابقه 80- 70ساله دارد که 
با کلانشهرهای دیگر کشــور قابل مقایسه نیست و 
می دانیم که ترافیک تا 80درصد بر آلودگی هوا تأثیر 
دارد. او افزود: اگر می خواهیم در قانون هوای پاک یا 
کشور برای آلودگی هوا چاره جویی کنیم باید تهران 
را متفاوت ببینیم. قانون هوای پاک برای همه شهرها 
قانون کلی قلمداد می شــود؛ درحالی که باید برای 
تهران با توجه به شرایط آن نگاه متفاوتی داشته باشیم. 
تعداد زیادی از خودروها معاینه فنی خود را خارج از 
تهران می گیرند و این در شرایطی است که می دانیم 
سختگیری های درون شهر تهران بیشتر است؛ لذا 
باید معاینه فنی تهران در کشــور اجازه تردد داشته 

باشد ولی نه برعکس.
حمیدی با بیان اینکه اگر برای سازمان ها تکلیف 
تعیین شود ولی پیگیری نشود مؤثر نخواهد بود، 
گفت: باید قانون هــا بازدارنده تر و نظارت دقیق تر 

باشد.

رکوردشکنی در نوسازی بافت فرسوده

معاینه فنی در خارج از تهران، تردد درون پایتخت!

صدور مجوز نوسازی 3 ماه اول سال، در 15 سال گذشته بی سابقه بوده است

همزمان با شصت و پنجمین شنبه امید و افتخار، وضعیت معاینه فنی پایتخت نسبت به سایر شهرها مورد بحث و بررسی قرار گرفت

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

ویرایش جامعه  در روزهای عزا
خیلی ها منتظر بودند چیزی از این خانواده 
بیاموزند، اما به رفقا گفتم این خانه همه اش 
مسئولیت است؛ همه اش برپا کردن غیرت است. همه اش دلسوزی 

برای مردم است. بچه ها تأیید می کردند.
اتصال به شهدا، اتصال به یک زندگی است؛ زندگی ای که می تواند 
یک محله را، یک شهر را، یک جامعه را و همه عالم را ویرایش کند. 
نقشه های دشمنان را در این ایام دیدید؟ برخی سعی می کردند 
مداحی ها و روضه ها را تطبیق کنند بر قاتلان، منافقان و اراذلی 
که زندگی را جهنم کرده بودند برایــن مردم. چرا؟ برای آنکه باز 
هم همه ما را به جان هم بیندازند. برخی روضه، مداحی و هیئت 
را مسخره می کردند تا مردم عصبانی شوند و به جان هم بیفتند. 
برخی سعی می کردند از گوشه و کنار، اختلاف ها و درگیری ها را 
برجسته کنند تا مردم به جان هم بیفتند. برخی دیگر سعی کردند 
یک عده را ترغیب کنند به بی حیایــی، بی حجابی و با ظاهری 

توهین آمیز در هیئت ها حاضر شدن، تا مردم عصبانی شوند.
اما هیچ یک اثر نداشت. این تأثیر ارتباط با شهدا و سیدالشهدا)ع( 
است. آنها زندگی را پر از آرامش، وحدت و حرکت می کنند؛ مثل 
آب گوارایی که کف های روی آب را می برد با خود و نابود می کند.

یلُ زَبدًَا رَابیِا  مَاءِ مَاءً فَسَالتَْ أوَْدِیه بقَِدَرهَِا فَاحْتَمَلَ السَّ أنَزَْلَ مِنَ السَّ
ا یوقدُِونَ عَلیَهِ فیِ النَّارِ ابتِْغَاءَ حِلیْه أوَْ مَتَاعٍ زَبدٌَ مِثْلُهُ کذلکِ  وَ مِمَّ
ا مَا ینْفَعُ النَّاسَ  ا الزَّبدَُ فَیذْهَبُ جُفَاءً وَ أمََّ یضْربُِ الله الحَْقَّ واَلبَْاطِلَ فَأمََّ

فَیمْکثُ فیِ الْرْضِ کذَلکِ یضْرِبُ الله الْمْثَالَ.
خدا از آســمان، بارانی می فرستد و رودهایی کوچک و بزرگ 
روان می شوند و سیلاب ها کفِ پفُ کرده همراه خود می آورند. 
روی موادی هم که در کوره ها برای ساخت زیور یا ابزار ذوب 
می کنند، کفی مثل کف ســیلاب جمع می شود. خدا حق و 
باطل را به آب، فلز و کفِشان تشــبیه می کند: آخرسر، باطل 
محو می شود، عین آن کف ها! اما حق که مثل آب و فلز برای 
مردم سودمند اســت، در زمین باقی می ماندَ. بله، خدا چنین 

نکته های سودمندی می آورد.
رابطه با سیدالشــهدا)ع( اینگونه زندگی را زیــر و رو می کند. 
خانواده های شهدای مان را ببینیم؛ آنها الگویند. منزل شان پر از 
نشاط اســت و آرامش. اتصال به سیدالشهدا)ع( و همه شهدای 
حول او، یعنی ارواح الذی حلت بفنائه، چنین اثری دارد. فَرِحِینَ 
َّذِینَ لمَْ یلحَْقُوا بهِِمْ مِنْ  ونَ باِل بمَِا آتاَهُمُ الله مِنْ فَضْلهِِ وَیسْتَبْشِــرُ
خَلفِْهِمْ ألَاَّ خَوْفٌ عَلیَهِمْ وَلَا هُمْ یحْزَنوُنَ.»از پاداشی که خدا از سرِ 
بزرگواری به آنان داده است، خوشحالند و درباره همرزمانشان که 
هنوز به آنان نپیوسته اند، اینطور مژده می گیرند: نه ترسی بر آنان 

غلبه می کند و نه غصه می خورند.«
اتصال به شهدا و سیدالشــهدا)ع(، انسجام اجتماعی را شدیدتر 
می کند. کسانی که جلودار جامعه دینی و جبهه حقند، اینگونه 
ِّیهَا فَاسْتَبِقُوا  مدد می دهند به وحدت جامعه. وَلکِلٍّ وجِْهَه هُوَ مُوَل
الخَْیرَاتِ أیَنَ مَا تکَونوُا یأْتِ بکِمُ الله جَمِیعًا إنَِّ الله عَلیَ کلِّ شَیءٍ 
قَدِیرٌ.«هر گروهی به  هرحال، قبله ای دارد کــه به طرف آن، رو 
می کند؛ پس بیشتر از این، درباره تغییر قبله بحث نکنید و به جایش 
در کارهای خوب از همدیگر سبقت بگیرید! که هرکجا هستید و 
هر کسی باشید، خدا برای روز قیامت احضارتان می کند. آخر، 
خدا از عهده هر کاری برمی آید.« این محرم است که اینگونه عمق 

جان مان تا صحنه جامعه را ویرایش می کند.

عباس فتحعلی پور، مجری خط 6 مترو با 
بیان اینکــه میانگین پیشــرفت عملیات 
ساختمانی 3ایستگاه قطعه شمالی خط6 
از مرز 97درصد فراتر رفته اســت، گفت: 
»ایستگاه های آیت الله کاشانی، شهرزیبا، 
شهران، کوهسار و شهدای کن، 5ایستگاه 
باقیمانده از بخش شمالی خط 6هستند 
کــه ایســتگاه های شــهر زیبــا، شــهران و 
شهدای کن پیشرفت قابل توجهی دارند و 
در حال پیگیری تکمیل عملیات  هستیم 

تا به بهره برداری برسانیم.«

97
درصد

تجمع بزرگ نوجوانان شــهر تهران )نسل 
قاســم( از هفتــم مردادمــاه به مــدت 
6شــب از ســاعت 20 تــا 23 در مســجد 
کمیل بوســتان رازی برگــزار می شــود. در 
ایــن مراســم نوجوانان بــا اجــرای نمایش 
و ســرود بــه عــزاداری بــرای سیدوســالار 
شــهیدان می پــــــــردازند. غـــــــــرفه های 
فرهنگــی و نمایشــگاهی، موکــــــب ها و 
ایستگاه های متعددی همچون ایستگاه 
چهارپایه خوانی، ایستگاه روضه خانگی و 

ایستگاه پذیرایی پیش بینی شده است.

6
شب

مهــدی بهرام پــور، مدیــرکل شهرســازی و 
طرح های شهری شهرداری تهران از اصلاح 
ضوابــط ساخت وســاز در قطعــات ریزدانــه 
واقع در پهنــه مختلط خبــر داد و گفت: »با 
اقدامــات صورت گرفته حــدود 3300پلاک 
ریزدانــه کــه عمدتــا در مناطــق جنوبــی و 
کم برخــوردار پایتخــت قــرار دارنــد از فریــز 
خارج شده و امکان ساخت وساز متناسب 
بــا ظرفیت پهنــه و بــا لحــاظ نســبت ارتفاع 
ساختمان به عرض گذر را خواهند داشت.«

۳۳۰۰
پلاک

ضرورت نظارت بر نرخ 
تاکسی های اینترنتی

نایب  رئیس شورای اسلامی شهر تهران از آشفتگی 
در نرخ تاکسی های اینترنتی در پایتخت انتقاد کرد 
و خواستار واگذاری قیمت گذاری این تاکسی ها به 
مدیریت شهری شــد. به گزارش همشهری، پرویز 
سروری وضعیت نرخ گذاری تاکسی های اینترنتی 
در تهران را اجحاف در حق شهروندان عنوان کرد و 
در این رابطه گفت: »اینکه اجازه بدهیم این آشفتگی 
در شهر ایجاد شود، درست نیســت. برخی با خارج 
کردن دیگران از صحنه، قیمت شــکنی کرده و هر 
قیمتی که می خواهند اعلام می کنند. برخی با حذف 
این رقابت به محل ارائه خدمت تبدیل می شــوند و 
سپس قیمت تعیین می کنند که این اجحاف در حق 
شهروندان است. ما معتقدیم نوعی لجام گسیختگی 
در نرخ تاکسی های اینترنتی وجود دارد و شکایاتی 
نیز از سوی شــهروندان به ما می رسد. به طوری که 
می بینیم برخلاف گذشته دائما نرخ کرایه تاکسی های 
اینترنتی روندی افزایشی دارد.« رئیس شورای  عالی 
استان ها با تأکید بر اینکه ما باید رقابت را حفظ کنیم 
و نرخ گذاری تاکســی های اینترنتی تحت کنترل 
مدیریت شــهری قرار بگیرد، گفت: »همانطور که 
شهرداری با قیمت گذاری شورای شهر، خدماتی در 
حوزه حمل ونقل ریلی، اتوبوس و تاکســی با نرخی 
مشخص ارائه می دهد، تاکسی های اینترنتی نیز باید 
در پوشش تصمیمات قیمت گذاری شورا قرار بگیرند؛ 
در غیراین صورت افزایش قیمــت و بی ثباتی ادامه 

خواهد داشت.«

نقل قول خبر

عدد خبر

 خبر

دیدگاه

حل معضل ورود فاضلاب به ایستگاه 
متروی قیطریه

محمدحســن فصیــح، معــاون پدافنــد 
غیرعامل سازمان پیشــگیری و مدیریت 
بحــران شــهر تهــران: بــه درخواســت 
شــرکت راه آهــن شــهری تهــران و حومــه 
)متــرو( نشســتی بــرای بررســی ورود 
فاضلاب به محــدوده ایســتگاه قیطریه، 
با حضور نمایندگان شــرکت های مربوط 
برگزار و مقــرر شــد کارشناســان اداره کل 
محیط زیست از ایستگاه متروی قیطریه 
و املاک مجاور بازدید و نظرات کارشناسی 
خود را به ســازمان پیشــگیری و مدیریت 
بحران شهر تهران ارسال کنند. همچنین 
مصــوب شــد به طــور موقــت فاضــلاب 
املاک مجــاور به صورت مســتمر و روزانه 
بــا هماهنگــی و همــکاری شــرکت آب و 

فاضلاب منطقه یک تخلیه شود.

تبدیل دره فرحزاد به اکوپارک
مهــدی صالحی، شــهردار منطقــه 2: قرار 
است دره فرحزاد به اکوپارک تبدیل شود. 
پیمانکار در دره مســتقر شــده و عملیات 
عمرانی در حال اجراســت، اما به واســطه 
معارضانــی کــه حیــن اجــرای طــرح وارد 
می شوند، سرعت اجرای کار کاهش یافته 
است؛ ازاین رو درنظر داریم با ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره( مذاکره کنیم تا قائم مقامی 
در طرح فرحزاد به ما معرفی کنند و بتوانیم 
با معارضان دره فرحزاد وارد مذاکره شویم 
کــه امیدواریــم بــا طی شــدن فرایندهــای 
اداری تبدیــل دره فرحــزاد بــه اکوپــارک 

سرعت گیرد.

مطالعات تراموا در حال انجام است
یکی از روش های حمل ونقــل انبوه در کلانشــهر های جهان 
ترامواســت که هیچ گاه به صورت کامل در تهران اجرا نشــد، 
درحالی که تراموا به دلیل استفاده از برق و حرکت در مسیرویژه 
می تواند ظرفیت زیادی برای حمل ونقل پاک و بدون آلایندگی 
ایجاد کند. چند روز پیش یکی از اعضای شورای شهر در این باره 
گفت که »شهرداری تهران هنوز نه مطالعات اجرای این طرح و 
نه لایحه ایجاد تراموا در تهران را در اختیار شورای شهر قرار نداده 
است و طبیعتاً تا زمانی که مطالعات اجرای این طرح که توسط 
مشاوران ذیصلاح انجام شده، ارائه نشود، این طرح بررسی نخواهد 
شــد. تصمیم گیری و قضاوت درخصوص ورود تراموا به ناوگان 
حمل ونقل عمومی را به ارائه مطالعات ازسوی شهرداری تهران 
موکول می کنیم و هر زمانی که شهرداری لایحه را به شورای شهر 

بیاورد نسبت به بررسی آن اقدام خواهیم کرد.« 
در زمانی که فرسودگی اتوبوس ها و کمبود واگن های مترو موجب 
کاهش توان حمل ونقل عمومی شــهر شده است، طرح ساخت 
تراموا در پایتخت از یک سو می تواند فرصتی برای یافتن روش های 
جدید کاهش ترافیک و آلودگی هوا باشد و از سوی دیگر ممکن 

است بودجه زیادی طلب کند، اما اصل ماجرا چیست؟
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران دیروز در گفت وگو با 
همشهری گفت: »مطالعات درباره تراموا تقریبا تمام شده و پس از 
آن به شورا تحویل داده خواهد شد تا نظر دوستان شورای شهر هم 
اعلام شود. به عنوان یک کارشناس حمل ونقل باید بگویم تراموای 
برقی اکنون در سطح دنیا رایج است و ما در زمینه استفاده از آن 
تأخیر داریم. این نوع تراموا انرژی خود را با شارژ باتری ها تامین 
می کند. این روش درستی برای حمل ونقل است که باید در تهران 
هم اتفاق بیفتد. البته اختلاف هایی درباره نوع دستگاه ها وجود 
دارد. برخی از تراموا ها روی ریل و برخی با تایر حرکت می کنند که 

باید در این باره ارزیابی انجام شود.«
جلال بهرامی تأکید کرد: »در میان انواع حمل ونقل که از اسکوتر تا 
مترو را شامل می شود، تراموا جایگاه خاصی دارد و باید در پایتخت 
هم مورد توجه قرار گیرد. امیدواریم نظر دوستان شورای شهر هم 
در این زمینه مثبت باشد.« چندی پیش علیرضا زاکانی، شهردار 
تهران اعلام کرده بود که »در راســتای برقی ســازی ، خط یک 
بی آرتی را به تراموا تبدیل می کنیم. تفاهمنامه آن منعقد خواهد 
شد که خط یک بی آرتی از ترمینال شرق تا آزادی تبدیل به تراموا 
شود تا الگویی جدید را در تهران داشته باشیم. برآورد ما این است 
که سالانه جابه جایی 55میلیون مسافر را از طریق این خط داشته 

باشیم و تلاش می کنیم در 18 ماه این خط را ایجاد کنیم.«
مرتضی مقدمی، مدیرعامل شرکت واگن سازی تهران نیز قبلا 
گفته بود که محور اصلی فعالیت های شرکت واگن سازی  تهران، 
تامین ناوگان ریلی درون شهری است که مترو یا تراموا و همچنین 
تامین قطعه های ســبک را شامل می شــود و اگر در این حوزه 
تقاضای داخلی وجود داشته باشد، این امکان را داریم تا با استفاده 

از ظرفیت های واگن سازی کشور به آن پاسخ دهیم.

تأمین خدمات در سکونتگاه شهرک الگو
شــهرداری تهــران قصــد دارد با اســتفاده از 
معماری اســلامی - ایرانی ســکونتگاه هایی را 
ایجاد کند کــه از آنها با عنوان شــهرک الگو یاد 
می شود. ســرانه های هفت گانه اعم از خدماتی، 
رفاهی، ورزشــی، فرهنگی، اجتماعی و... در این 
شهرک ها پیش بینی شده و تأمین آنها همزمان 
با ساخت ســکونتگاه ها انجام و هر دو همزمان 
بهره برداری می شــوند. اکنون نخستین شهرک 
الگو در منطقه1۹و در زمینی به مساحت 12هکتار 
اجرایی شده و در مناطق 21)57هکتار(، منطقه 
22)27هکتار( و در 4منطقه دیگر هم قرار است 
شهرک های الگو ساخته شود. استفاده از تکنولوژی 
نوین، غلبه فضای سبز، نورگیری مناسب، معماری 

سبز و... ویژگی های شهرک های الگو هستند.

تعامل با دولت برای اجاره داری مسکن
شهرداری تهران در حوزه اجاره داری مسکن وظیفه ای ندارد 
و ورود به این موضوع قطعا نیاز به لایحه دارد که این کار انجام 
شده و در آن به دولت که متولی اصلی مسکن است، پیشنهاد 
داده ایم وظایفش را به شهرداری تهران تفویض کند تا این کار 
ضمانت اجرایی داشته باشد. تعاملاتی با دولت صورت گرفته 
اما هنوز به جمع بندی نهایی و اتفاق نظر مشترک نرسیده ایم. 
ازاین رو نمی توان زمان دقیقی برای عملیاتی شــدن این کار 
مشخص کرد؛ اما به محض جمع بندی نهایی و گرفتن مصوبه 
از شورای شهر تهران قطعا موضوع اجاره داری مسکن توسط 

شهرداری تهران عملیاتی خواهد شد.

ابلاغ هیأت مدیره بورس برای مسکن متری
گرچه همگان از واژه مسکن متری استفاده می کنند اما اصل ماجرا این است 
که شهرداری این کار را از طریق اوراق سلف موازی استاندارد اسلامی پیگیری 
می کند و منتظر تصویب و ابلاغ هیأت مدیره بورس هستیم. شهرداری در این 
رویکرد بخشــی از پروژه های مسکن ســازی را از طریق فروش متری واگذار 
می کند تا از یک سو تورم بازار مسکن کاهش یابد و از سوی دیگر بخش خصوصی 
برای سرمایه گذاری ترغیب شــود. در این رویکرد سازنده، نقدینگی مردم و 

اختیار برخی از شهروندان است، 3تکه پازلی هستند که زمین هایی که در 
در کنار یکدیگر قرار می گیرند 
و فروش مســکن متــری رقم 
می خورد. محلــه هلال احمر در 
منطقه 11پایلوت این طرح 
خواهد بود.

8مرکز 
معاینه فنی جدید
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